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     Protokół Nr LXXV/2023 
                                    z LXXV sesji Rady Gminy Łuków  

                            odbytej w dniu 30 sierpnia 2023 r.  
                w Urzędzie Gminy Łuków w godz. 10.00 – 12.00 

 
W sesji udział wzięli:  
Wójt Gminy – Mariusz Osiak, Zastępca Wójta  - Wojciech Szczygieł, Sekretarz 
Gminy – Janusz Jezierski, Zastępca Skarbnika Gminy – Jadwiga Toporowicz. 
W sesji wzięli udział sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Protokołowała: Iwona Pulik – inspektor ds. obsługi rady gminy. 
 
Ad. 1. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Federczyk otworzył LXXV sesję 
Rady Gminy Łuków słowami „Otwieram LXXV sesję Rady Gminy Łuków”. 
Powitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu. 
 
Ad. 2. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził na podstawie listy obecności, że 

obrady będą prawomocne, gdyż na 15 radnych w  sesji uczestniczy 12 radnych 
(radni nieobecni usprawiedliwieni – Sławomir Dębiński, Jarosław Michalak, 
Jacek Radomyski). Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 3. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i zapytał czy są 
uwagi do przedstawionego porządku ? 
 Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 
6. Wystąpienia radnych i sołtysów. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za 

ochronne oraz pozbawienie ich charakteru ochronnego. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Łuków w 
obszarze obrębu Gręzówka – Kolonia. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 
rachunku bieżącym na 2024 rok z przeznaczeniem na częściowe 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że protokół z LXXIV sesji 
Rady Gminy był dostępny po napisaniu u pracownika prowadzącego obsługę 
rady gminy oraz umieszczony na stronie internetowej. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z LXXIV sesji Rady Gminy. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie, głosowało 12 radnych. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności między sesjami. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Dybciak podziękował za 
pomoc oraz udział w dożynkach gminnych, które w tym roku odbyły się w 
Sięciaszce Drugiej. 
 Radny Jarosław Skrzyszewski przypomniał o potrzebie naprawienia 
systemu sterowania oświetlenia ulicznego w Gołaszynie przy drodze krajowe nr 
63. 
 Sołtys wsi Klimki Krzysztof Kędziora podziękował za wykonany parking 
przy „amonicie”, zwrócił uwagę na złe zachowanie osób korzystających z tego 
obiektu. Sołtys poinformował też o zniszczonych poboczach podczas budowy 
kanalizacji i linii światłowodowej. Firmy działające w Gręzówce 
zanieczyszczają środowisko, gdyż widać ciemny dym w ich okolicach. 
 Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, uwagę dotyczącą zniszczonych 
poboczy przy wykonywaniu światłowodu i kanalizacji.  
 Sołtys wsi Turze Rogi Zenon Cielemędzki prosił o dowiezienie ziemi 
przy szkole od strony Nowej Drogi. 
 Sołtys wsi Suleje Franciszek Karwowski zapytał: na jaki czas zostały 
utworzone nowe lokale wyborcze ? 
 Wójt Gminy przypomniał o obowiązku mieszkańców zgłoszenia 
posiadanego zbiornika bezodpływowego (szamba) lub przydomowej 



 3 

oczyszczalni ścieków do dnia 31 października 2023 r. Za nie złożenie druku 
zgłoszenia, brak dokumentów potwierdzających prawidłowy wywóz 
nieczystości ciekłych, utrudnianie pracownikom Gminy przeprowadzenia 
kontroli grozić będzie kara grzywny od 500 zł do 5.000 zł. Wysokość kary 
wynika wprost z ustawy. 
 
Ad. 7. 
 
 Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
wniosku o uznanie lasów za ochronne oraz pozbawienie ich charakteru 
ochronnego. Pan Wójt wyjaśnił, że Nadleśnictwo Radzyń Podlaski zwróciło się 
do Rady Gminy Łuków z prośbą o wyrażenie opinii na temat projektu lasów 
ochronnych położonych na terenie gminy Łuków.  
Wniosek Nadleśnictwa Radzyń Podlaski spełnia wymagania Rozporządzenia 
Ministra Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa z dnia 25 
sierpnia 1992 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu uznawania lasów za 
ochronne oraz szczegółowych zasad prowadzenia w nich gospodarki leśnej. 
Potrzeba uznania lasów za ochronne związana jest z opracowywanym na lata 
2024-2033 planem urządzenia lasu dla gruntów Nadleśnictwa Radzyń Podlaski, 
określającym sposób postępowania gospodarczo-leśnego. W przedmiotowych 
wnioskach Nadleśnictwo Radzyń Podlaski wnosi o uznanie za ochronne lasów o 
łącznej powierzchni 196,59 ha położonych na terenie gminy Łuków oraz 
pozbawienie charakteru ochronnego lasów o łącznej powierzchni 216,73 ha 
położonych na terenie gminy Łuków. 
Wymienione obszary proponowane do uznania za lasy ochronne bądź obszary 
podlegające pozbawienia ich charakteru ochronnego w całości są zlokalizowane 
na terenie Radzyńskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. Na tych obszarach 
występuje też Rezerwat Przyrody ,,Las Wagramski’’ oraz 3 użytki ekologiczne 
jednakże nie ma to wpływu na wprowadzone zmiany. Zniesienie ochronności 
nie wywoła negatywnych skutków społecznych oraz nie wpłynie na pogorszenie 
stanu środowiska przyrodniczego oraz na zachowanie biologicznej 
różnorodności środowiska przyrodniczego.  
Uwzględniając obecnie obowiązujące prawo, uznanie lasów za ochronne nie 
niesie dla gminy Łuków żadnych zmian w zakresie wpływu z podatku leśnego. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 11 radnych. Uchwała Nr 
LXXV/506/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8. 
 
 Pan Wójt omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Łuków w obszarze obrębu Gręzówka – Kolonia. Wójt Mariusz Osiak 
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powiedział, że podstawą przystąpienia do sporządzenia niniejszej zmiany jest 
konieczność dokonania korekty przebiegu linii zabudowy. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 10 radnych. Uchwała Nr 
LXXV/507/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9. 
 
 Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu w rachunku bieżącym na 2024 rok z przeznaczeniem 
na częściowe sfinansowanie planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Pan 
Wójt wyjaśnił, że chodzi o  zaciągniecie długoterminowego kredytu w rachunku 
bieżącym na 2024 rok w kwocie 2.000.000 zł, z przeznaczeniem na częściowe 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. W ramach zawartej z Bankiem 
Spółdzielczym w Łukowie umowy na obsługę bankową Gminy Łuków w 
okresie 25.09.2022 do 24.09.2025 roku dopuszczona została możliwość 
zaciągania kredytu w rachunku bieżącym na okres roku ( tj. od 25 września roku 
bieżącego do 24 września roku następnego). Umowa kredytowa zostanie 
podpisana po spełnieniu określonych warunków tj. podjęciu uchwały w tej 
sprawie oraz po uzyskaniu pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w sprawie możliwości spłaty tego kredytu. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 10 radnych. Uchwała Nr 
LXXV/508/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10. 
 
 Zastępca Skarbnika Gminy Jadwiga Toporowicz przedstawiła 
proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok. Pani Toporowicz 
powiedziała, że  uchwalone dochody w kwocie 92.055.513,07 zł, zwiększa się o 
kwotę 5.588.653,44 zł, do kwoty dochodów 97.644.166,51 zł, z tego dochody 
bieżące zwiększa się o kwotę 5.418.113,03 zł do kwoty 87.840.956,60 zł, 
dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 170.540,41 zł do kwoty 9.803.209,91 
zł. Uchwalone wydatki w kwocie 100.269.019,79 zł, zwiększa się o kwotę 
310.733,28 zł, do kwoty wydatków 100.579.753,07 zł, z tego wydatki bieżące 
zwiększa się o kwotę 249.733,28 zł do kwoty 83.021.822,10 zł, wydatki 
majątkowe zwiększa się o kwotę 61.000 zł do kwoty 17.557.930,97 zł. 
W związku z dokonywanymi zmianami plan przychodów budżetu 2023 roku w 
kwocie 9.112.452,90 zł zmniejsza się o kwotę 5.277.920,16 zł do kwoty 
3.834.532,74 zł. Plan rozchodów budżetu 2023 roku wynosi 898.946,18 zł.  
Deficyt budżetu stanowi kwotę 2.935.586,56 zł.  
Planowana łączna kwota długu na 2023 r. wynosi 12.904.255,21 zł. 
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 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 10 radnych. Uchwała Nr 
LXXV/509/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11. 
 
 Zastępca Skarbnika Gminy Jadwiga Toporowicz omówiła projekt 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Pani Toporowicz 
powiedziała, że dochody budżetu gminy na 2023 rok zaplanowano w kwocie 
97.644.166,51 zł, z tego dochody bieżące wynoszą 87.840.956,60 zł, dochody 
majątkowe zaplanowano w kwocie 9.803.209,91 zł.  
Wydatki budżetu gminy na 2023 rok zaplanowano w kwocie 100.579.753,07 zł, 
z tego wydatki bieżące w kwocie 83.021.822,10 zł, wydatki majątkowe w 
wysokości 17.557.930,97 zł. Wydatki na wynagrodzenia i składki zaplanowano 
w wysokości 42.351.342,08 zł.  
Przychody budżetu na 2023 rok zaplanowano w kwocie 3.834.532,74 zł, 
rozchody wynoszą 898.946,18 zł.  
Deficyt budżetu na 2023 rok stanowi kwotę 2.935.586,56 zł, kwotę długu na 
koniec 2023 r. zaplanowano w wysokości 12.904.255,21 zł.  
W załączniku Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć" dokonuje się zmian: 
poz. 1.1.2.3 "Poprawa gospodarki wodno - ściekowej w Gminie Łuków", gdzie 
zwiększono wydatki na to zadanie w roku 2024 o kwotę 700.000 zł do kwoty 
4.017.610,79 zł.  
poz. 1.3.1.4 "Sporządzenie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Łuków w obszarze wsi Łazy", gdzie zmniejszono plan 
wydatków w 2023 r. do kwoty 16.148,41 zł a zwiększono wydatki na to zadanie 
w roku 2024 o kwotę 2.532,22 zł.  
poz. 1.3.1.6 "Zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Łuków w obszarze wsi Role i Wólka Świątkowa", gdzie zmniejszono 
plan wydatków w 2023 r. do kwoty 10.167,48 zł a zwiększono wydatki na to 
zadanie w roku 2024 o kwotę 1.594,40 zł.  
poz.1.3.1.18 wprowadza się nowe zadanie "Rozgraniczenie nieruchomości 
położonych w miejscowości Strzyżew, gmina Łuków, stanowiących działki 
ewidencyjne nr ewid. 1412 i nr ewid 1413" w latach 2023 - 2024, łączne 
nakłady finansowe wynoszą 5.000 zł.  
poz. 1.3.2.9 wprowadza się nowe zadanie pn. "Rozbudowa oświetlenia 
ulicznego" w latach 2023 - 2024, łączne nakłady finansowe wynoszą 266.005,80 
zł. W związku z zamiarem zaciągnięcia długoterminowego kredytu w rachunku 
bieżącym na 2024 rok zaplanowano po stronie przychodów i rozchodów kwotę 
2.000.000 zł z przeznaczeniem na częściowe sfinansowanie planowanego 
deficytu jednostki samorządu terytorialnego oraz wcześniej zaciągniętych 
kredytów i pożyczek. 
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 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 10 radnych. Uchwała Nr 
LXXV/510/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12. 
 
 Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów. Odnosząc 
się do awarii oświetlenia ulicznego w Gołaszynie Wójt powiedział, że zostanie 
przeprowadzone postępowanie rozpoznawcze i system sterowania oświetlenia 
będzie naprawiony jeśli jest taka potrzeba. Użytkowanie „amonitu” zależy od 
osób korzystających i nie mamy na to wypływu. Figury tam umieszczone 
zostały wykonane zgodnie ze specyfikacją. Regulamin użytkowania obiektu jest, 
wystarczy  go przeczytać i stosować. Rzeczywiście przy budowie kanalizacji 
powstają zniszczenia w obrębie drogi i to widać. Zostają nierówności i tak 
niestety jest przy realizacji inwestycji. Trzeba czasu, aby wszystko wróciło do 
poprzedniego stanu. W miarę możliwości finansowych będą one stopniowo 
naprawiane. Pan Wójt prosił mieszkańców o zrozumienie bo czasami musi być 
gorzej, żeby z czasem było lepiej. Tak właśnie jest w przypadku budowy 
kanalizacji. Zostanie też wystosowane pismo do wykonawców infrastruktury 
światłowodowej w sprawie zapadniętych poboczy dróg oraz załamań 
nawierzchni bitumicznej związanych z budową sieci. Wnioskować będziemy o 
naprawienie szkód. Jeśli chodzi o czarne dymy nad Gręzówką to należy 
informować odpowiednie służby, gdyż Gmina nie ma kompetencji do badania 
tego typu zjawisk. Dowiezienie ziemi przy szkole w Turzych Rogach będzie 
zrealizowane przy okazji wykonania nowej oczyszczalni ścieków przy tym 
obiekcie. Pan Wójt udzielił odpowiedzi dotyczącej nowych lokali wyborczych, 
które zostały utworzone na terenie Gminy. 
 Radny Marcin Kożuchowski zgłosił wniosek o zaproszenie Pana Starostę 
i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych na najbliższą sesję, celem 
podsumowania tego co zostało wykonane na naszym terenie i jakie plany na 
przyszłość. 
 Sołtys wsi Biardy Krzysztof Wójcik zapytał o możliwość dofinansowania 
do przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 Pan Wójt powiedział, że na tę chwilę nie ma takiej możliwości ale jeśli 
pojawią się możliwości finansowe będzie składany wniosek o dofinansowanie 
do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Zostanie opracowany system 
dofinansowania do oczyszczalni. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Dybciak zapytał do kogo 
należy gospodarka odpadami na „amonicie” oraz co z budową kanalizacji w 
Sięciaszce Drugiej ? 

Pan Wójt powiedział, że gospodarką odpadami na „amonicie” zajmuje się 
Gmina i płaci za ich odbiór. Jeśli chodzi o budowę oczyszczalni ścieków w 
Sięciaszce Drugiej to przygotowywane są dokumenty w kierunku realizacji tej 



 7 

inwestycji. Chcemy być przygotowani aby w razie potrzeby zacząć budować 
oczyszczalnię. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Rozwadowska zwróciła się 
z prośbą, aby przy możliwości dofinansowania budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków pamiętać o mniejszych miejscowościach. 
 Sołtys wsi Wólka Świątkowa Wacław Śledź zwrócił uwagę na dziwne 
okoliczności przebudowy drogi powiatowej Łuków – Krynka do granic Powiatu. 
Pan Sołtys powiedział, że brak chodnika, brak asfaltu do mostu. 
 Pan Wójt powiedział, że rzeczywiście to co zostało zrobione wygląda 
dziwnie ale na tę chwilę nie mamy wiedzy jak zostanie rozwiązany ten temat. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Dybciak zapytał o brakujący 
odcinek ścieżki pieszo – rowerowej od Ryżek do u. Żelechowskiej czy coś 
wiadomo w tym temacie ? 
 Wójt Gminy powiedział, że nie ma wiedzy czy dzieje się coś w tym 
zakresie. Choć inwestycja jest jak najbardziej potrzebna. 
 
Ad. 13. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy zamknął LXXV sesję Rady Gminy Łuków 
słowami „zamykam LXXV sesję Rady Gminy Łuków” o godz. 12.00. 
 
 
Protokołowała: 
  Iwona Pulik 
    Inspektor 


